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Here is a text of the opening statement of District At- torney Jim Garrison in the Clay Shaw trial which was re- leased by the DA’s office: 
: The State of Louisiana is required by law in all crim- inal trials to make an opening statement to the jury. This Stalement is merely a blueprint of what the State intends io prove. It has no probative value and should not be con- sidered as evidence in the case. 
_ the defendant, Clay L. Shaw, is charged in a bill of in- dictment with having willfully and unlawfully conspired with David W. Ferrie, Lee Harvey Oswald and others to murder John F. Kennedy. 

The crime of criminal conspiracy is defined in Criminal Code of Louisiana as follows: 

CRIMINAL CONSPIRACY 
Criminal conspiracy is the agreement or combination of two Or more persons for the specific purpose of com- mitting any crime; provided that an agreement or com- bination to commit a crime shall not amount to a crim- inal conspiracy unless, in addition to such agreement or combination, one or more of such parties does an act in furtherance of the object of the agreement or com- bination. 

As required by the definition of criminal conspiracy, the State will prove the following overt acts: 
_ 1A meeting of Lee Harvey Oswald, David W. Fer- nie and the defendant, Clay L. Shaw, in the apartment of David W. Ferrie at 3330 Louisiana ave. parkway in ety of New Orleans during the month of September, 

1963. 

2—Discussion by Oswald, Ferrie and the defendant, Shaw of means and methods of execution of the con- Splracy with regard to assassination of John F. Kennedy —Particularly, the selection and Use of rifles to be fired from multiple directions simultaneously to produce a triangulation of cross fire, establishing and selecting the means and routes of escape from the assassination scene, determination of procedures and the places to be used for some of the principals to the conspiracy so as to establish alibis on the date of the assassination. 
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3—A trip to the west coast of the United States by. 
Clay L. Shaw during the month of November, 1963. 

4—A irip by David W. Ferrie from New Orleans, La. 
to Houston, Texas, on the day of November 22, 1963. 

5—Lee Harvey Oswald taking a rifle to the Texas 
School Book Depository in Dallas, Texas on or before 
Nov. 22, 1963. 

terms: 

MURDER 

i—When the offender has a specific intent to kill or 
to inflict great bodily harm; 

The evidence will show that in New Orleans, in the 
summer of 1963, Lee Harvey OSwald was engaged in bizarre 
activities which made it appear ostensibly that he was con- 
nected with a Cuban organization, although in fact the 
evidence indicated that there was no such organization in 
New Orleans. -This curious activity began on June 16th 
when he distributed “Fair Play for Cuba Committee” leaf- 
lets on the Dumaine Street Wharf. This distribution tock 
place at the docking site of the United States Aircraft Car- 
rier, the U.S.S. Wasp. 

Upon request of the commanding officer of the Wasp, 
Officer Girod Ray of the Harbor Police approached Oswald 
and informed him that he would have to stop passing out 
the leaflets and leave the wharf area. At this time, Officer 
Ray confiscated two pieces of the literature being handed 
out by Lee Harvey Oswald. One of these was a leaflet, 
yellow in color with black print, entitled “Hands Off Cuba!” 
The body of the leaflet contained an invitation to join the 
Fair Play for Cuba Committee in New Orleans. The other 
item taken by Officer Ray was a pamphlet entitled “The 
Truth About Cuba” published by the Fair Play for Cuba 
Committee, 798. Broadway, New York 3, New York. In con- 
Junction with Officer Ray’s testimony, the state will offer 
into evidence copies of these two pieces of literature. 

The evidence will further show that in June, 1963, the 
defendant, Clay Shaw, was present at a party given in 
an apartment m the French Quarter of this city. Among 

_the guests at the party was David Ferrie, a man known as 

The criminal Code defines murder in the following - 

%
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apartment, but that he was using it because the occupants were out of town and had 
given Shaw the keys. At the party, said Spiesel, someone brought up President Kennedy's 
name. Many who were there, said Spiese » agreed that Kennedy was a bad Fresident. 
Someone else said,according to Spiesel, that somebody "ought to kill the S.0.B." 
Spiesel then said that David Ferrie expressed the opinion that it could be done, and 
that Clay Shaw smiled and agreed. Another young man with a beard and a splint on his 
finger also got up, according to Spiesel, and said he'd like to be the one to do it 
"in a couple of weeks" when the Splint would be removed. Spiesel said that after the 
party he saw David Ferrie several other times, and on those occasions Ferrie often spoke 
of Shaw. Spiesel said that Ferrie believed Shaw could help him land a tax job locally, 
and urged that Sniesel contact Shaw. Spiesel added that he tried to talk to Shaw on 
three occasions but was unsuccessful. 

Spiesel's testimony had a stunning effect on everyone in the courtroom, including 
the defense, who asked for a recess when the presecution tendered the witness to them. 
Ten minutes later, when trial resumed, Dymond had some rather startling facts of his 
own at hand. For example, he got Spiesel to admit that in 1967 he'd talked to CBS TV 
about telling his story on that network, but that he'd demanded $2,000 for his services. 
Spiesel also admitted that he'd been involved in some lawsuits, in which he charged 
that certain persons and groups were hypnotizing and harrassing him to covet his busi- 
ness. Dymond then left this area, and started to pick away at the reason that Spicsel had 
come to New Orleans in June, 1963. Spiesel remarked that he often came to New Orleans 
because he liked the city, had thought about moving there, and besides had a daughter 
at the University there that he wanted to see. Spiesel said he'd flown into New Orleans 
in May of 1963 and stayed at several hotels before he found an apartment. He said he 
couldn't remember the hotels, "unless I have a telephone book." Getting back to the 
alleged party, Spiesel said that it was Shaw who told Ferrie that an assassin could es- 
cape a murder scene by air. Ferrie agreed, said Spiesel.Returning to the lawsuits, the 
defense got Spicsel to admit that in these suits (which he, himself, penned) he alleged 
that the Pinkerton Detective Agency, The New York City Police Dept., and several in- 
dividuals were hypnotizing and harrassing him because he had been the focal point of 
another Communist conspiracy in recent years. Spiesel was on the stand an hour and 30 
minutes before the trial recessed for the day. In that period, the believable became 
unbelievable. 

Saturday , 2/3/69. The trial resumed at precisely 9 AM. Charles Spiesel again took 
his place on the witness stand. For a change, Asst. DA Alcock looked somewhat strained 
around the eyes, while Clay Shaw was, by contrast, smiling an@ much less fidgety. 
Defense attorney Dymond tore right back into Spiescl. This time he had the full copy of & 
the lawsuit Spiesel had filed alledgedng harrassment and hypnosis .Dymond dramatically 
read the entire text of the document into the record. It had a definite effect on the 
jury and on Spiesel, who now stroked his bald head nervously with his right hand, miss- 
ing his scalp completely / His left hand rested firmly on the arm of the witness ehair, 
his fingers pounding away at the wood. In the document, Spiesel claimed that from 1948 
to 1964 he had been harrassed and hypnotized in several cities, New York, Washington, 
and New Orleans, among others. People had tapped his phone; others had come to his door 
disguised as members of his family. It got so bad, he concluded, that it affected his 
sex life. Under cross examination, after Dymond entered the document into the record, 
Spiesel admitted that he'd been hypnotized "50 or 60 times against (his) will" over a 
15 or 16 year period. He said he knew he was being hypnotized, especially when people 
attempted to "get his eye." Then Dymond presented another document to Spiesel and asked! 
him to identify it. Spiesel was given time to examine it more closely as a short recess 
was called. When it was over, Dymond started right in on Spiesel, but had to stop when 
the judge asked him to wait until the jury again filed into the jury box. 

When Dymond was through, Alcock tricd to save Spiesel with a review of the 
witness' good World War II service background and graduation from New York University. 
But Dymond came back and got Spiesel to admit that despite his background, he now has 
some 15 lawsuits on file against him in New York City regarding debts, and has in fact 
declared bankruptcy. When Spiesel was excuscd, he'd been on the hot seat for three hours. 
Then Dymond asked that the court move to the alledged location where Spiesel claimed 
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the party took place. eoseen ion had no objection, so the trial recessed at 10:30 AM 
and was re-scheduled for 1:30 PM to allow for lunch. The trial resumed at. 2:30, rather 
than 1:30, apparently due to a longer than expected lunch by the jury. Spiesel was back 
on the stand. He said he thought he recognized ng where the party took place, 
at the intersection of Dauphine and Esplanade Streets in the French Quarter area 
As Spicsel was finally aad from his subpoena by both defense and prosecution, 
Alcock moved 4 

el 

that the trial be recessed so that his office could better check the 
building Spiesel identified. Defense had no objection, and the trial was recessed 
until 9 AM Monday morning 

OTHER NOTES OF INTEREST 

SECURITY- Courtroom sec 

Los Angeics for the Sirhan tri 

the search for both males and 
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EXCLUSIVE INTERVIEWS 

MELVIN BELLI- Belli attended only the opening session of this trial, primarily 
to hear Garrison deliver his opening statement and hear the def enge oe Belli told 
me in a copyrighted taped interview later that he aa arrison's courtroom manne: 
was"devestating", but that he must say that he thinks “the Warren Commission report is 
correct...Lee Harvey Oswald was the lone assassin and there was no conspiracy." As 
paradoxical as it might sound, continucd Belli, "I think Shav will probably be found 
guilty, but that the verdict will not alter the e 
Belli said he thought Shaw would be i 
would also be Oe ones and shocked 

conclusions of the Warren Report. 

a lot. of loose talk." He said he 
could prove a tic between Shaw and 

4- expert. who was here for the first 
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KEEPING UP WITH THE SHAW TRIAL: PERRY RUSSO 

About the only way to know vhet's soing on in New Orleans is to subscribe to the New 
Orleans Times-Picayune. It arrives four days late, but includes, either in paraphrase 
or direct quote, the entire proceedings of the Gay Shaw trial. The important thing is 
to be very sceptical of everything, I repeat, EVERYTHING else you hear or see in the 
mass media. 

As an example, let's take the controversial Perry Russo. The Los Angeles Times, 
which ordinarily runs its Shaw-trial stories on about ol., headlined a few da 
ago that Russo had admitted that the conversation about killiz a8 Kennedy he had over- 
heard in mid-September of 1963 among S$ Shawr(a jias Clem Bertrand), David Ferric and "Leon" 

LL 

Lo 

Oswald might have been no more than a "bull session." In ree fact, the phrase was 
not Russo's but that of the prosecuti rncy, F. Irvin Dymon ie The actual testimony, 
as reported by the Times-Picayune (2 boilons: 

During the cross examination, Dymond repeatedly asked Russo if he considered the 
conspiracy. conversation as simply a "bull Session.” Russo explained that he did not 
ene an opinion about it. : 

"Isn't it a fact that you didn't 
"Initially, 

replied. 

a 
iously?" Dymond asked. 
was prone to the spectaculer," Russo 

"Did Ferrie ever request that you leave the premises before talking about this?” 
Dymond then asked. 

"No," Russo stated, pointing owt, however, that he did leave the party from time 
to time to wander au siae, 

"Did anyone swear you to secrecy ¢ 

"No, never oP said Russo. 
Dymond also wanted to know if 

versation about assassinatin; 

"I'm not sure it started about 
timcnt, Russo replied 

After the second day of Russo's testimony, the various radio and ah Bowe blurbs also 

made much of the fact that Russo admitted there had been no "agreement" among the three 

alleged conspirators to kill Kennedy. A t is instructive to look at what Russo 

etually said in the course of Dymond’s cross cxamination (Times-Picayune, 2/12): 

Dymond oes asked Russo if, in the parts of the conversation he heard, he hear 

any indication of any agreement between the men. Alcock objected, and Tatige Hag 
said this “is a question for the jury to decide." 

Russo then said that Ferrie had said, “We will kill him," and Dymond got the wit- 
ness to admit that Ferrie had i ad this on several other occasions. 

"Did Leon Oswald agree to ki President?" Dymond asked. 

©,
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"Did Clem Bertrand agree to kill the President?" 
Tine No. 
"Then you never heard anyone 

soit heard people talking...it 
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wt e s ea : 
Did you ever hear them say, 1. 

Russo said he had “heard Ferrie say, "We 

him say this between June and Ausust of 196 

f believe thet there are two popular pee oe aes abou 

th 

were in agreement about certain es)
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11 get him," and that he first heard 

it Russo. First, it is somehow U 

assumed that Russo himself is pee Rees he conspiracy rap on Shaw, Ferrie and 
Oswald. Hc is not. He has said that he did not, at the time, consider 
the men to be conspirators. All he is ioe to is the conversation that he heard 
and the people he heard it from. According to 1 AB i (2752), "Russo, point- 

the person he has seen 

Tenet used the word “con- 
TY 

ing to Shaw, said he was 100% absolutely sure 
at the meeting at David Ferrids home in 1063. e \ 

Spirators,' Russo corrected him, saying, ‘I never used the word ‘conspirators’. 3



Yt 
Star second misconce eption is that Russo is Garrison's witness. This notion 

comes about because Russo happened to be the only major State witness to testify in 

the preliminary hearings two years ago. All indications are that Garrison had other 

evidence as well as other witnesses that he did not mevead at the preliminary hearings 

for the obvious reason that he did not want to divulge his entire case before it came 

to trial. Nevertheless, Russo's testimony is impextant, ame it is important that we 

know just what he said about that meeting. Here again is the Times gee LERVOT Ls okie 

Asked about the conversation that took place, Russo said that Ferrie, controlling 

the conversation, re-emphasized how easy it would be to kill the president. He said 

Ferrie carried around a"bunch of alaennea’ and those that Russo could see had 
"Kennedy's name on them." 

Ferrie was pacing back and forth, said susie and the speech in Spanish was play- 

ing on the record player, and Ferric wa ae oe about Kennedy. 

"He was telling how this eee assassination team would pull off the assass- 

ination of President Kennedy." id Ferric spoke af the "training of -fire for 
il two of us to escape, and one of ad have to be a patsy. Russo said Ferric 

continued, "There should be a di onary dhov,” which would attract the attention 

of people and police in the ar the other shots wovld be for the kill." 

Ferrie said they would be fred aimost simultancously. 

eee continued that Ferrie said as soon as the assassination was mple "the 

cape would be by flight, sither to Brazil or Cuba." 
cS 

on 

” Hearie said, according to Russo, 
be a stop in Mexico to refuel 

Au this point, testificd Russo, $ 

would require cooperation from pcrs 

"Oswald told him to shut up," tes 

at 

haw 5 

ons whe 

tiried 

sclected, there would have to 

if OU LHe’ @ Stop an Moxaco 

ks stop was made. 

UP > "he said, ‘Ferrie 
knows what he's doing; he's a pilot.'" 

Ther Russo said, Ferric discussed an He said the individuals 

could do something on the day of the ass sive them alibi 

Russo claimed that Shaw said he could bu trip with his company “on 

the coast. Ferrie ie he covld speak at a college. Oswald, Russo said, did not 

say anything in regard to this point. 

Perhaps these few bricf exeerpts from the full testimony arc sufficient to enable you 

to form your own opinion concerning the credibility of Russo's testimony. My own vicw 

is that he is an intelligent and iculate young man who, although greatly upset at 

having become involved in all of > is t * to be serupplously honest in recount- 

ing his recollections. LA Free Preae edit Kunkin, who has been observing the 

crial, writes in the latest issue (2/1) that "Perry Russo is convincing witness" 
who “insists on qualifying all statements." It is reasonable to assume that the jury 
will also find him convincing, but his testimony alor 2 enough 

i shaw. 

THE FOLLOWING LETTER WAS SEN 

NEWS BUREAU, WASHINGTON, D 

ALLUDED TO NOT ONLY PROVIDES A 

RFK MURDER, BUT ALSO FURNISHES 

ON 

INS TIGHT 

Dear Mr. Chamberlyn: 
c 9/2/6 1 atts On Monday morning, 2/3/09, between 

twice a "voice report" from Metromedia 
In that "voice report" Mr. Rogers s 

conspira raised when 

"had e 

cy were 
they File’ on the 

whose car ignition fit a 

secret Service said i 

2/3/69 TO MR. PYE CHAMBERLYN, 
oe BY LILLIAN C CASTE 

OF THE METROMED TA. 
BLANO OF LOS ANGELES . THE INFORMATION 

BASIS FOR SPECULATION REGARDING A CONSPIRACY IN THE 

REGARDING MEDTA REACTION TO SUCH EVIDENCE. 

and 3:15 AM on BLA’ radio news, I heard 

Walter Rogers in Washington, D.C. %o 3 

in the oe eae of RFK hints of 

yon, D.C. had revealed that 

the Ambassador Hotel, and 

tne time of his arrest. The 

was to have visited the
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Ambassador, this man would have been removed from the vicinity or taken into custody. 
On Monday afternoon, when I heard no mention of the above anywhere else, I called 

the newsroom of KLAC and asked to pay for a tape or a transcript of that voice report. 
They told me that they had no record of it there, and that I would have to write to 

you in Washington. 

Later that afternoon, I heard Phil Green, Metromedia reporter at the courthouse of 
the Sirhan trial, j inbery sew Chick Deputy DA Lynn D. Compton regarding the conspiracy 
talk, and heard Compton reply that “it was a Loose ioe and that "those were his (Sir- 2 

han's) keys, all right," and that the District Attorney's office had not had presented 
to them "one sci Tet: of evidence regarding a conspiracy or that anyone else was 
associated with him in it in any way. ("Scintilla" is a favorite word of J. Edgar 
Hoover, and he used it in his Eeseinoay before the Warren Commission, when he said 

they had not been presented with a ecer aes of evidence” that there was a conspiracy 
or that anyone else was associated with Oswald in it = any 

I then called back the newsroom av “ane and tricd t 

there, and I talked to Culver and Provenson and told the would like to trade. If I 
could get an identified copy of the tape or a transcript of the tape of that Walter 
Rogers' voice report from Washington, I would trade a picture of the police searching 
and fingerprinting the kitchen workers car, which showed the license plate number. 
Also, a report from Sacramento, which gave the man's name and evra Also the grand 
jury eenceriat testimony which gave the information that Sirhan's own car, a 1956 De- 
soto sedan, License #fIWS093 , had been found with six keys in a wire keyring in the 

glove compartment, and the six keys all fit the ignition and trunk of that car. Also 
from the grand jury transcript, Hae Sirhan was arrested he had one key (not one of 
the six which fit and were found in his car) plus four $100 bills, one $5 bill, four 
G1 bills, some change, two newspaper clip ngs, cule white type pea ee (sone kind 
of Kennedy yell), two unused 22 call bullets 

; 

ik to Phil Green. He wasn't 

pi e e 

lets, one "with the head of a bullet." That 
one key fit the kitchen worker's cary, a 1959 Chrysler tudoi. 

I also mentioned a tapc I have oe a newsmaker call Jocl A. Spivak made to Geo 

tT. Devis, the attorney for Jack a irs and also the av rorney for the minister with 
the horse deal with Sirhan. In that Davis mentions that Sirhan told the minister 
that "he had a friend in on kitchen. 

Culver gave me the brush- said b they didn't have the 
erased it right away and used the tape again. He seid tha 
to trade was available to them and read me a little sermon about @ny murder case will 
be full of conflicting reports. He said I would have to write to you in Washington... 

tape there- that they 

1 the information I wanted 

ON 2/7/69 A COPY OF THE SCRIPT WAS SENT TO LILLIAN CASTELLANO, AND IS REPRINTED BELOW: 

a Federal agents investigating the murder of Senator Robert Kennedy have uncovered some 
evidence which hints at conspiracy... 

When the accused assassin, Sivhan aan was apprehended, police discovered tha 
keys in his pocket fit a car parked a block from the hotecl...The car belonged to a 
kitchen worker at the hotel at which i Reliable sources also report 
that the Secret Service had a file on 

who was in the hotel, the Secret Servi 

ident ever came to town. Whil 

a 

er and had it been the President 

ained the man before the Pres- 

o files on Sirhan before the 

K 

G 

n 

Kennedy Murder...they did apparently consider this kitchen worker in question at least 
a threat to presidents. (Walter Rogers, Metromedia Nev s, Washington) 

HALLECK'S RULING A VICTORY FOR GARRISON 

District Judge Charles Halleck in Washington, D.C., ruled two days ago that Dr. Cyril 
Wecht, M.D., LLB and Warren Report critic be allowed to study the JFK autopsy photos 
and x-rays, by February 17. Wecht will soon testify for the prosecution in New Orleans. 
sources in Washington indicate however that the Federal Government plans to appeal
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this decision, thereby once again blocking access to this 

has a hish order of relevance to the Shaw conspiracy case. 

More on this in our next Newsletter. 

CLOSING NOTE 

In spite of the length of this iss forced, to reluc ctantly 

evidence which 

omit much material sue, 

deserving of your attention, especially as regards the arguments before Judge Halleck 

in Washington. We will therefore print another edition within a week, both to keep 

you up to date on the Shaw trial and to adequately cover other material. To help 

support this Newsletter, you may send contributions (and/or s 

criticisms, news tips,ctec.) to: ASSASSINATION INQUIRY COMMITTEE 

4713 Saratoga Avemie, San Dicso, 
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an accomplished airplane pilot. During the course of the 
party, the conversation among a small group of those pres- 
ent turned to President John F. Kennedy. In this group 
were David Ferrie and the defendant, Clay Shaw. The 
corament was made that President Kennedy should be 
killed and that the job could best be done by a rifle. At 
this point, the defendant, Clay Shaw, suggested that the 
man doing the shooting wouid probably be killed before he 
could make his escape. The defendant, after making this 
observation, turned'to Ferrie and asked if it might not be 
possible to fly the gunman from the scene of the shooting 
to safety. David Ferrie replied that this would be possible. 
At inis point, the conversation was turned to other subjects. 

LATER IN JUNE of 1963, the defendant, Clay Shaw, 
was observed speaking to Lee Harvey Oswald on the lake- 
front in the city of New Orleans. The defendant arrived 
al the lakefront in a large, black 4-door sedan, and was 
there met by Lee Harvey Oswald, who had walked to the 
meeting point along the lakefront from a westerly direction. 
The defendant and Oswald had a conversation which lasted 
approximately 15 minutes. At the conclusion of this con- 

sation, the defendant gave Oswald what appeared to be 
a roll of money which he immediately placed in his pocket. 
in shoving the money into his pocket, Oswald dropped sev- 
eral leaflets to the ground. These leaflets were vellow in 
color with black printing and dealt with Cuba. The color, 
contents and size of these leaflets were identical with the 
“Fair Play for Cuba Committee” leailet taken from Oswald 
earlier that month on the Dumaine Street Wharf by Har- 
bor Police Patrolman Gired Ray. 

The evidence will show that on August §, 1963, Lee 
Harvey Oswald was arrested by members of the New Or- 
leans Police Department as a result of his becoming in- 
volved in a fight with several Cubans who were protesting 
his passing out “Fair Play for Cuba Commiltee” literature. 
This literature was confiscated by the New Orleans Police 
Department. The state will offer into evidence three of 
the seized items, one of whieh is a yellow leaflet with black 
print entitled “Hands Off Cuba!” This is the same type of leaflet taken from Oswald at the Dumaine Street Wharf on 
June 16, 1963, and also the same as the leaflet dropped by 
Oswald at the lakefront in the latier part of June, 1963. 
The state will also introduce the bureau of identification 
photograph taken of Lee Harvey Oswald at the time of his 
booking. 

A week later, on Aug. 16, 1963, Lee Harvey Oswald was again distributing “Fair Play for Cuba” leaflets. Once 
again the distribution was done more as if to attract atten- 
tion than to actually accomplish distribution. The actual 
distribution lasted only a few Minutes, ending shorily after the news media departed. The state will introduce pic- 
tures ahd a television tape of this distribution, which took 
place in front of the International Trade Mart whose man- 
aging director at the time was the defendant, Clay Shaw. 

THE STATE will show further, that in the latier part 
of August or the early part of September, 1963, Lee Harvey 
Oswald went to Jackson, La., a small town located not far from Baton Rouge, La. While in Jackson, he talked to wit- 
nesses in reference to his getting a job at the East Louisi- 
ana State Hospitai in Jackson, La., and registering to vote in that parish, so as to be able to get the job. The state will introduce the witnesses who talked to Lee Harvey Os- 
wale on this occasion. 

The state will show that shortly thereafter, stil} in late August or early September, 1963, the defendant, Clay L. Shaw, Lee Harvey Oswald and David W. Ferrie drove into Clinton, La—which is very close to Jackson—in a black Cadillac, parking the Cadillac near the voter registrar’s office on St. Helena st. While the defendant, Clay L. Shaw, and David W. Ferrie remained in the car, Lee Harvey Os- waid got out of the car and got in line with a group. of people who were waiting to register. 
The state will introduce witnesses who will testify that they saw the black Cadillac parked in front of the regis- trar’s office and who will identify the defendant, Clay L. Shaw, Lee Harvey Oswald and David W. Ferrie as the in- dividuals in that car. 

THE STATE WILL INTRODUCE a witness who talked 
to the defendant, Clay L. Shaw, on this occasion. In asking 
Mr. Shaw for his identification, he was told by the defend- 
ant that he (Shaw) was from the International Trade Mar: 
in New Orleans, La. : 

The state will introduce a witness who will identify Lee 
Harvey Oswald as the person he talked to in the registrar's 
office and who will also identify the defendant, Clay Shaw, 
and David W. Ferrie as the two men seated in the black 
Cadillac that brought Lee Harvey Oswald to Ciinton, La. 

The state will also introduce into evidence a photograph 
of a black Cadillac car that the witnesses will identify as 
either the same car er one identical to the one that they 
Saw in Clinton that day. 

The evidence will show that in the month of Septernber, 
1963, the defendant, Clay Shaw, David Ferrie and Lee Har- 
vey Oswald participated in a meeting in which plans for the 
murder of President John F. Kennedy were discussed and 
refined. This meeting took place in David Ferrie’s apart- 
ment at 3336 Louisiana Ave. Pkwy. in the city of New Or- 
leans. Shaw (using the name of Clem Bertrand), Ferrie and 
Oswald (using the first name of Leon) discussed details of 
the conspiracy in the presence of Perry Raymond Russo, 
after Ferrie gave assurance that Russo was all right. 

THE PLAN BROUGHT FORTH was that the President 
would be killed with a triangulation of crossfire with at 
least two gunmen, but preferably three, shooting at the 
same time. One of ihe gunmen, it was indicated, might 
have toe he sacrificed as scapegoat or patsy to allow the 
other participants time fo make their escape. No one in- 
dicated to Oswald at the meeting that he was going to be 
the scapegoat and there was no indication of any awareness 
on his part of such an eventuality. 

They also discussed alternate routes of escape, in- 
cluding the possidility of flying fo other countries. The 
defendant and David Ferrie agreed that as part of the plan 
they would make sure they were not at the scene of 
the assassination. Their plan for the day of the shooting 
was to be engaged in a conspicuous activity in the pres- 
ence of as many people as possible. The defendant, Shaw, 
stated he would go. te the west coast of the United States. 
“Ferrie, not as positive about his alibi, said he thought 
he might make a speech at a college in Hammond, La. 
As the state will show, Shaw made his wav to the west 
coast and Ferrie, after his long drive back from Texas, 
made his way to Hammond. Louisiana, where he slept, 
not-in a hotel room, but on a bed in a college darmitory.



By a month after the meeting, Lee Gswaid had moved 
into a reoming house in Dallas under an assumed name, 
By the following month when the time for the President's 
parade arrived, Oswald was on the parade route at the 
Texas School Book Depository, where a job had been 
found for him. By the night of Friday, November 29nd 
the President was dead, Ferrie was driving through a 
thunderstorm to Houston, Texas. and the defendant, Shaw, 
was out on the west coast. Lee Oswaid. nowever, was in 
a Dallas jail ending up as the scapegoat. 

AS TO THE PLANNING—the conspiracy--our jurisdic- 
tion is limited to New Orleans, although we will later of- 
fer evidence concerning the assassination in Dealey Plaza 
in Dallas because it confirms the existence of a conspiracy and because it confirms the Significance and relevance of the planning which occurred in New Orleans. I: is tha Position of the State of Louisiana that, regardless of the power which might bring about the execution of a Presi dent of the United States, whether it be initieted by a small group or the highest possible force, neither the plan- ning of his murder nor any part of it, will he regarded in Louisiana as being above the law. 

And so, with David Ferrie now dead and Lee Oswald now dead, the state is bringing to trial Mr. Shaw for his role—as revealed by evidence—in participating in the con- spiracy to murder John F. Kennedy. 
Returning our attention to the cluttered apartment of David Ferric: The evidence will show that Perry Russo had been a fairly close friend of David Ferrie for some time prior to the meeting between the defendant, Ferrie and Lee Harvey Oswald. 

THE EVIDENCE further will show that Perry Russo first met Lee Harvey Oswald at David Ferrie’s apartment shortly before the principal meeting between the named conspirators took place. At this meeting Oswald, who was 
cleaning a bolt-action rifle with a telescopic sight, was in- troduced to Russo by Ferrie as Leon. Perry Russe saw Lee Harvey Oswald at Ferrie’s apartment at least once after the meeting of the conspirators. On this occasion Oswald appeared to be having some difficulty with his 
Wife and he gave Russo the impression he was leaving town. 

Russo also had seen the defendant Shaw, once before the meeting. This was at the Nashville Street wharf at the time President Kennedy was speaking there in the Spring of 1962. The defendant, Shaw, also was seen by Russo with David Ferrie subsequent to the assassination at Ferrie’s service station in Jefferson Parish. 
In connection with the testimony of Perry Russo, the State will introduce into evidence pictures of the defendant, David Ferrie and Lee Harvey Oswald, as well as pictures of the exterior and interior of David Ferrie’s apartment at 3330 Louisiana ave. Parkway, and other corroborating evidence. 

The evidence will further show that the defendant in ac- cordance with the plan, and in furtherance of it, did in fact head for the West Coast of the United States—ostensibly to make a speech—on Noy, 15, 1963. He remained there until after President Kennedy’s assassination on Nov. 22, 1963, thereby establishing an alibi for himself for the day of the shooting. 

The State will offer into evidence a ledger sheet of trav- el consultants and testimony whith reflects the arrange- ments made by the defendant, Shaw, to go to the West Coast. This travel consultant firm—which in 1953 was lo- cated in the International Trade Mart—was the same firm which arranged for Lee Oswald to go to Europe, from which he went to Russia, several years earlier. 
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THE STATE WILL SHOW that Ferrie drove to Houston 

on the day of the assassination, departing from New Cr- 
leans on the evening of Nov. 22~some hours after the Presi- 
dent was killed and two days before Lee Oswald was killed. 
Ferrie drove, with two young companions, through a severe 
storm for the ostensible purpose of going ice skating in 
Houston. Upen arriving in Houston, Ferrie and his com- 
panion went to the Winterland Skating Rink where Ferrie 
loudly and repeatedly introduced himself to the manager of 
the rink. Despite the fact that he had driven all the way 
from New Orleans to Houston for the purpose of ice skating, 
David Ferrie never put on any ice skates at all. While his 
young friends skated, Ferrie stood by the public pay phone 
as if waiting for a call. 

The evidence will further show that earlier, after Lee 
Oswald’s departure from New Orleans, he took a short trip 
to Mexice and then made his way to Dallas. On Oct. 14, 1968, 
he rented a room at 1026 N. Beckley st. under the fictitious 
name ci O. H. Lee. Two days later he went to work at the 
Texas School Book Depository, which was located at the 
intersection of Houston and Elm sts. in Dallas, Tex. 

At the Bock Depository, Buell Wesley Frazier was em- 
ployed in the order filling department. Frazier lived in Irv- 
ing, Tex., a suburb of Dallas, and was a eo-worker of Os- 
wald’s. Oswald’s wife and baby daughter also lived in Irv- 
ing with Mrs. Ruth Paine, a friend of the Oswalds. Frazier’s 
sister, Linnie May Randall, was a neighbor of Mrs. Paine’s 
in Irving. 

SINCE OSWALD HAD AN APARTMENT in Dallas, he 
made arrangements with Frazier to ride to Irving with him 
only on weekends. Oswald thereafter rode to Irving with 
Buell Frazier every Friday except the one immediately 
preceding the assassination. Oswald did not go te see his 
wife and daughter on that weekend because, he said, he 
Was working on getting his driver’s license. However, that 
next week Oswald once more broke his ritual with Frazier. 
On Thursday, Nev. 21, 1963, Lee Harvey Oswald asked 
Frazier if he could ride to Irving that night for the purpose 
of picking up some curtain rods for his apartment. On Fri- 
day morning, Nov. 22, 1953, Buell Wesley Frazier drove Os- 
wald from Irving to the Texas School Bool Depository. Os- 
wald had with him a package wrapped in brown wrapping 
paper. When he inquired as to its contents, Frazier will tas. 
tify, Oswald replied that the package contained the curtain 
rods he had returned home to pick up the night before. 
Frazier will further testify that Oswald told him that he would not be returning to Irving that night, Friday, Nov. 22, 1963. 

Bueil Frazier will testify that he entered the Texas 
School Book Denository building that morning about 50 feet 
behind Lee Oswald. Cswald was still carrying the package, 
Frazier will testify that he saw Oswald a couple of times 
that morning, but never saw the package again. Around 
noon of that day, Frazier went to the front steps of the 
Texas School Book Depository to watch the presidential mo- 
torcade which was due to pass directly in front of the 
Book Depository as it made its turn off Houston street onto 
Elm street. While the motorcade was passing, Frazier 
heard three shots which sounded like they came from the 
area of the underpass—near the grassy knoli—in front of 
the President. 
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AT THE CONCLUSION of Fravicr’ *s teslim 
will introduce into evidence pictures of a par 
in the Texas Schoo! Bosk Depository, as well as pictures of 
Deaiey Plaza as it appeared on the day of ihe assassination. 

Evidence will also indicate that a bolt-action Mannlicher- 
Carcano rifle was found at the Depositor y and ¢ 
upon the testimony of Buell Wesi j 
been brought there by Lee Oswaid 
arrived with Frazier. 

With regard to the assassination ee 
establish that on Nev. 22, i J 4 
and Gov. John Connally, 9 who was riding in the same limou- 
sine, were wounded as a result of gunshots fired by different 
guns at different locations. Furthermore, the ‘State vill 
show that President, Kennedy himself was struck by a num- 
ber of bullets com! different ; at Gifferent loca- 
ons—inus shewing g that more 1 : as shoot- 
ing af the resident The evidenc 
struck in the frent as well a 
shot which siruck him came 

: backwards in his car. gain. § 
sin the Book Depository id the President this will 

show that a number of men were snocting and that he was, 
iherefore, killed as the result of a conspiracy. 

The state, in showing that 2 
during the assassination of President John F. Kennedy, will 
ofier, m addition to eyewitnesses, various photographs and 
motion pictures of what transpired in Dealey Plaza on Ne- 
vember 22, 1963. 

First, the state 
fim taken by Abraham Zur 
“Zapruder film. This film, which 
public, will clearly show vou the effect < 
the President. in this con 
and photographs of vario dividual a8 wes cf this 
The state will request per peuission from ur 
you, the jury, to v ; 
to see—in color metion x 
being struck by the various Wh nd you will ne able te see 
him “tall backwards as ine e fat shot Ss iY from th 

troni—not the back but the a 

in 

number of guns were fired 

wil offe oticn picture 
A 

the shots striki 
ection we will aise offer s 

Fy 

ALSO, THE STATE will introduce as evidence certain 
other photographs and motion picture films, taken during 
the assassination, as lisied belaw: 

i—The “Meorman picture” 

photograph taken by Mary Moorman in Deeley Plaza 
on Nov. 22, 1963. in addition ie this picture, but in 
nection with it, the state will effer various blew 
prinis of this photagy aph. 

2—-Various photegrapis taken by Mr. Philip Wills 

in Dealey Plaza on Nov, 22, 1963. 

3.—Various phoiegranhs | 

in Dealey Plaza on Nov. 22, 

“4—A motion picture film with s sei and 
graphs taken by Mr. John Martin on Nov. 22, 1963. 

The state will qualify Robert H. West, the County Land 
Sur fveyor for Dallas County, Tex., as a leensed registered 
public surveyor and thus competent to testify as an expert 
as to the geographical aspects of Dealey Plaza, Dallas, Tex. 
in conjunction with the testimony of Mr. West, the state will 
offer inte evidence a certified survey, an serial photograph 

-and a mock-up model of Dealey Plaza. 

The State will also quality Dr. Robert Shaw as en expert 
in the field of medicine, and in connection with this testimony 
we will offer X-rays and medical records concerning Gov. 
Connally’s wounds and treatment at Parkland Memoria! 
Hospital in Dallas, Tex. 
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y and offer set esiimony of Dr. Jen 
medical expert in the field of forehalé medicine 

In connec etion h his testimony the state 
‘ and photographs into evidence. 

state WH que 

J 

ease, the state will yualif y and offer the testimony of Spe- 

eial Agent Robert A. ‘Frazier of the Federai Bureau of Inves- 

tigation as an expert in the field of ballistics. Special Agen 
Lyndal Shaneyfelt, who is a photographic expert with the 
Federal Bureau of TaVesietei. will be qualified and will 
testify. . 

The state also will present eyewliness testimony, corre- 
borating whet is shown in the Zapruder film: That the Pr esi- 
dent’s fetal shot was received om the front and that he 
was thrown backward—noi forward—frem ihe force of ee 
faial shet. The eyewitness testimony will also show that the 

sheoting came from 2 number of airections and thal, there- 
fore, the President was mannered. not by a lone individual 

NG the oresentation of this 
snd 

a 

behind him but as the resulf of a conspiracy to Kill him. 
We will then show that w minutes after the shociing 

Lee Oswald came running down the grass in front of the 
hock deposiisry, thai he climbed into a station wagon with 
another man at the wheci and that this station wegon puiled 

eway and disappeared inte the traffic on Elm Street. 

THE EVIDENCE will show that shortly after fhe as- 

sessination of President Kennedy, on November 2 a5, 3983, 
agents of the Federa! Bureau af Investigation interviewed 

Le A. Andrews Je. in his room at Hotel Dieu Hospital in 
New Orleans. As a interview with Dear An- 

aKeNS, a local attorney, tia bureau began a systematic and 
thorough search for a fe Bertrand.” 

A man ‘who identified himself as “Clay Bertrand” callea 
ws the d ident’s assassination request 

to def Oswald, who by then had 
pee ae charged vith the murder of John F. Ken- 

The stave will introduce evidence in the course of 
€@ that the defendant, Ciay Shaw, and the 

“Clay Bertrand’ whs ees Dean Andrews on behalf of 
Lee Harvey Oswald, are one and the same person. 

‘The evidence will further show that seme time during 
the year 1969 the defendant, Clay Shaw, meres ted the U.S. 
Post Office to deliver mali addressed to Pim at his resi- 
dence ai 1313 Dauphine st. to 1414 Chartres st, the resi- 
cence of a iong-time friend, Jeff Biddisen. This-change-of 
address order was terminated on Sept. 21, 1966. During the 
period 2 that the change of address remained in effect, the 
US. Post Office letter carrier fer that rouie delivered at 
one ve leiters te 1414 Chartres st. addressed to “Clem 

| Bertrand,” the 1 name usec by the defendant at the mevting 
between himself, David Js and Lee Harvey Oswald in 
Ferrie’s apartment in mid-September 1963. None of the let- 

re addressed to “Clem B ertrand” were ever returned to the 
pasial authorities for any reason. The period during whic 
these letters addressed fo “Clem Bertrand” were dclivered 
iG 1414 Charires st. preceded by at leact six months the pub- 
lication of ihe fact that the Orleans Parish ae attor- 
ney’s office was invesiigating the assassination of President 
John F. Kennedy. In faci, if preceded the start of ie in- 
vestigation by the district attorney’s office. In connection 
with this evidence, the state will offer into evidence the 
US. Post ve forms reflecting the change of address ini- 
tiatec by the defendant and testimony showing the delivery 
to that address of maii addressed to “Clem Bertrand.” 

if WILL BE SHOWN that in December 1996 the defend- 
ant, Clay Shaw, visited the V.LP. Reom of one of the air- 
limes at Moisant Airport end that, while there, he signed th 
guest register in the name of ‘ ‘Clay Bertrand.” Eyewitness 
testimony will be presented and the guest book whic eh he 
signed will be intreduced inte evidence. 

The State of Louisiana will ask you'to return a verdict 
f guilty as charged against the defendant, Cla ay Shaw. 
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What follows is an in-depth summary of the first three days of the Shaw conspiracy 
trial, sent exclusively to the AIC by Art Kevin, KHJ-RKO general correspondent in 
New Orleans. Mr. Kevin is news director of KHJ radio in Los Angeles. We thank him 
for providing this important article in the midst of his busy schedule, and we look 
forward to forthcoming information from him. 

THE CLAY SHAW TRIAL 

There are many aspects to this trial that I want to report on, but the first (and 
most important, of course) is the testimony of the State's witnesses who appeared in 
the first three days. A total of 15 persons were paraded before an all-male jury of 
12, and two alternates. Most of them were there to talk about an apparent trip Lee 

Harvey Oswald made to Clinton, Louisiana, in ate August or early September, 1963. 

Oswald reportedly went to Clinton in the company of two other men; according to 

witnesses, one was Lee Harvey Oswald and the other was probably the late airline 

pilot, David W. Ferrie. 

Court convened at exactly 10:03 AM on the first day. The first order of business 

was a motion by defense attorney, F. Irvin Dymond, that Sandra Moffett McMaines of 

Des Moines, Iowa, be provided physical protection so that she could come to New Orleans 

to testify for the defense. Mrs. McMaines allegedly attended 1e party in 1963 at 

which Perry Raymond Russo says Clay Shaw, Lee Oswald David Ferrie and others plotte4 

the death of President Kennedy. Dymond asked that Mrs. McMaines by given immunity 

from arrest by Garrison. Assistant DA James Alcock argued that it was impossible for 

her to be given such extra-legal protection for her action oz statements during this 

trial. His argument prevailed. 

At 10:27 AM District Attorney Jim Garrison rose to personally deliver the State's 

opening statement. Garrison began by half-apologizing to the jury for the length of 

the document that he was about to read. "This statement," said Garrison, "is merely a 
Siueprint for what the State intends to prove." Garrison went on to detail the charges 

against Shaw ete 2 ghie a what the law of criminal conspiracy was all about. "The evi- 

dence will show," he continued, "that Lee Harvey Oswald was involved in bizarre activi- 

ties in New Grice, @ Garrison said that he would also show that Shaw's trip to the 

West Coast (San Francisco) in September of 1963 was of great importance to his case. 

Garrison contended that Shaw, at a party, set up the flight escape program from Dailas 

with the late David Ferrie, among other as Byce os of the murder. Then Garrison mentioned 

for the first time publicly that he would show that Lee Harvey Oswald went to Jacksoy 

Louisiana, in August or September, 1963, and in that perios, Shaw, Oswald and Ferrie 

drove to a small sone enene town nearby where a tried to register to vote. Garrison 

said that he would also offer evidence to disprove the official account of events on 

that day in Dallas. - The mere mention cf Dealey Plaza brought defense attorney Dymond 

to his feet, objecting to the inclusion of Dallas events into this local conspiracy 
trial. Garrison half-grinned at Dymond as he argued his point. Prosecutor Alcock rose 
to say that the State had a right to "over-prove its case" if it wanted. After mor 

argument the judge upheld the State's point and allowed Garrison to continue with his 

opening statement. Garrison said that regarding Dellas he would offer photos and films 

which would show conclusively that President Kennedy was hit by a number of bullets 

from different locations, and that he was hit from the front as well as from the rear. 
Garrison added that among the witnesses he would offer would be Buell Wesley Frazie 

and Lyndal Shaneyfelt of ~he FBI. He said he would also offer a topographical analysis 

of Dealey Plaza as well as a mock-up of the area. Getting back to Clay Shaw, Garrison 

said he would show that Shaw's trip to the West Coast was arranged by the same New 

Orleans travel agency that set up Oswald's trip to Europe, from which he defected to 

Russia, and that he would also show that Shaw and the elusive Clem Bertrand were one 

and the same person. Garrison said he would prove this by showing that Shaw received 
at least five letters addressed to Bertrand at another address that he had set up. 
Garrison said that he also had a local hotel register in which Shaw registered as Ber- 
rand. 

je
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3700 words and 35 minutes later, Garrison was through, and She trial recessed for 
lunch. When court resumed at 1:40 EM it was time for defense attorney Dymond to deliver 
the defense’ opening statement to the jury. Dymond made suse to impress upon the jury 
that he was not there to defend the findings on the Warren Report. "That," said Dymond, 
"has nothing to do with our case. It is our intention to show that Clay one did not 
conspire with Lee Harvey Oswald or David W. Ferrie to kill President Kenne dy, nor did 
he ever meet with them." Dymond added, "when Da i ed, the roaches came out of 
the woodwork." But Dymond saved hi r Perry Russo, the young man who 
said he attended the party where Shaw, Oswald and Ferrie hatched the Presidential murder 
plot. Dymond said, "I will prove to you that Russ is arn unmitigated liar. 

As Dymond —— stronger and 
rose to ae The jud upheld Alcock. Then, inste : 
Dymond went on to pinpoint what he said were major qeaittes in Russo's whole story. 
Dymond said he eee prove his case by offering 

>
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more demeaning in his rhetoric, Assistant DA Alcock 

a ning down Russo personally, 
2 

competent evidence." As for another 
ovate's eae Ss, Yernon Bundy, Dymond said he would show bhat Bundy was "totally un- 
orthy of belief." The defense counsel further said he would prove that Clay Shaw was 
oan Francisco at the time of 3 lon, and that he was there as part 

f his normal, regular business activities. Th slosing, Dymond reminded the jury again 
ae the Warren Commission Report was not on trial here and asked that it not be 
allowed to obscure the issues. 

A short recess, then the calli of witnesse egan at 2:30 PM. 
First Witness: Lee McGe 

that in late August or ear : 
as Lee Harvey Oswald. McGee said that Oswald was alone 

‘ber by trade. He testif 

ircut to a man he identified 

but had come to his shop in 2 

what appeared to be a somewhat bar ered, dark-colored c aid there was 2 woman 
Pee and what appeared to be « baby bassinet in the eat. He said Oswaid 

ing for a job and that he told Oswald to see a form tician in Clinton, ix 
el Gen, close to Jackson) about a post ab a state h there. McGee said he 

also told Oswald that he would have a Cu the job if he were « 
4. a stered voter. McGee said under cross exami matlon that he'd never done this before 

r anybody, buu thet he was impressed 
ion to try to help him get a 

econd Witness: Reeves 

swald, whose overall clean image prompt 

recess LG re-convened at Eeepyp 2 

who idem elf as a former 
rey 

L eee liuor who was now worker. He identific shot of Oswald anc 
had me to see him in late August or early September, 
state hospitel. Morgan said that he told Oswald that he conld 

i cuents out did Lt him what to do al 

too descr Oswald as pra dre 

he saw Osy S picture after the 

n em yeni to see him. 

1 Hersh of Clinton, who said he was Mar- 

] eeeney and that he 

drive that was un. 

strangers > 

ae 

he cont 

ees oS 

e Augus 

remember th: 

acr way. Because of the 

pa
y 

ey = ‘ a na / Or trange vehicles He | the registrar of 
voters office where he notiuc surany checked out" the 4 

=e “ied himself as dir- 
cross SATE Ice he said that he had 

that even after ohaw was arrested 

he did not recognize Shaw immedi 

ld remember the incident so Aiea 

fense aotorney Dymond, "I may for- 
work." Shorbiy before SCH 4 xa 

ver Was anti-Negro, and ea 

ber The State objected, 

whom he identified as Clay Shaw. Man 
ector of the International Trade Mart. 
only spoken to the driver for some tvo ini: 
by Garrison and he saw Shaw's picture i 
ly, but later"pieced it together." A 
when it lasted such a short time, Menc 
get a name, M. Dymond, but never a fa 
cused Manchester, he tried to intimate tha 
really the reason he was assigned to the 
and Dymond dropped the matter. 
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Foutth Witness: Henry Palmer, Registrar of Voters of Clinton, who said he had 
held that post in late Atigust or ean September, 1963, when the siaewed Oswald visit 
occured. Palmer testified that he, too, saw a aig, strange Cadillac" parked next to 
his office when he left for a morning and afternoon coffee brekk. Palmer said he asked 
one of Clinton's officers to "run a 10-23" or license plate check on the vehicle. He 
said he saw two men in the car. He identified the driver as the defendant, Clay Shaw. 
The other man, said Palmer, "had heavy eyebrows and mussed-up hair." When the license 
check came back, said Palmer, he "wondered what Trade Mart people were doing in tow." 
Later, in his office, he eat he spoke with Lee Harvey Oswald, who wanted to register 
to vote. Palmer said he told Oswald that he could aot siz Ace he didn't have enough proof 
that he'd been a resident of Clinton long enough to qualify. Palner said that the only 
identification that Oswald gave him was a Navy discharge card. Palmer said that never- 
theless he told Oswald to go on over to the state hospital and fill out the employment 
application. Under cross examination, the defense hit hard at the fact that Palmer 
was never closer than 15 to 20 feet from the automobile, and thus, identification of 
Shaw was imprecise. 

Fifth Witness: Corri Collins, Negro CORE ee leader from Clinton, who said 
he too noticed a strange black Cadillac » when it first pulled up to the registrar of 
voters office in Clinton. Collins said he looked closely because he thought the ocecu- 
pants were FBI people. He said when he first spotted the vehicle, there were three men 
in it, two in front, one in the back. The man in back got out sna went in line to 
register to vote, said Collins, while the other two men sat in the car. The man that 
had left the car, said Collins, was Oswald. He testified that the driver was Clay Shew, 
while the third man he recognized as David Ferrie. Collins said he immediately recog- 
nized all three men in his mind as they surfaced in the assassination and later in the 
Garrison probe. Asked why he didn't give this information to the FBI, Collins told the 
defense, "Nobody asked me." 

At 5:23 PM the jury recessed. Judge Edward Hagserty, Jr., announced that since 
the jury was sequestered, he was formally ordering that they be given a medical check 
by a doctor for the State at least once a week. 

h
e
 

Friday, 9 AM. Sixth Witness: William D'uena, a Negro residing in Clinton, who 
identified himself as a farmer and construction worker, ‘He said he had been ae ane 
with CORE in the voter registration drive in late August and September, 1963, and that 
he too recalled seeing the big black car pull up in front of the one of VOW us 
office in Clinton. He cate ty noticed the driver "because he was a stranger." He 
described the driver as a big: "wide-shouldered man with gray hair." He then identified 
the man as Clay Shaw. D'uena said he also noticed "a strange white boy" in line, who 
he says he now knows as Lee Harvey Oswald. Despite some rather sc athing cross examina- 
tion Déuena's story remained unchanged . 

seventh Witness: Mrs. Bibbie Dedon of Baton Rouge, the first woman called by the 
State, who said she was employed as a receptionist-clerk at the state hospitel in Clin- 
ton Sa late August and Early Septer mber, 1963. She said that one day a man approached 
her for directions to the hospital's personnel office. She testified that the man was 
Lee Harvey Oswald. Mrs. Dedon said she reported the incident to the Louisiana State 
Police shortly after the assassination, but was never contacted by the FBI. 

fighth Witness: Mrs. Maxine emp, of Clinton, who said she joined the state hos- 
pital in September of 1964 (after the time of the apparent Oswald visit to Clinton). 
As secretary to the personnel officer and as person in charge of the employment files, 
Mrs. Kemp said she discovered an eon made out by Lee Harvey Oswald. After she 
became aware of the Garrison invest gation through the newspapers, said Mrs. Kemp , 
she again looked for the Oswald apmidieatiian but was unable to locate it. 

Ninth Witness: Officer Bernard Winstein, of the New Orleans Police Dept., who 
said he works in the intelligence division of the department, and indicated that he 
had knowledge of the Fair Play For Cuba Committee, of which Oswald claimed he was chap- 
ter chairman. But due to some excellent defense arguments , Officer Winstein was unable 
to complete his testimony as to the validity of two leaflets which he'd brought with him. 



Yenth Witness: Officer Frank Haywood, of the New Orleans Police Dept., who in 

August of 1963 was one of three patrolmen who arrested Lee Harvey Oswald and others 

when they were passing ovt literature in front of the New Orleans International Trade 

Mart. But again, due to some good defense arguments, Officer Haywood was unable to pin 

down the previous Officer's leaflets 2s being those he obtained from Oswald the day 

of the arrest. (The prosecution here was attempting to lay the groundwork that Oswald 

distributed the black-on-gold Fair Play For Cuba leaflets. ue DA's office would then 

try and authenticate them with the testimony of later witnes S.) The best that Officer 

Haywood would testify to wasthe fact that the leaflets in Alcock! s posse 2S "looked 

like the ones that Oswald had in his possession the day he was arrested." 

Eleventh Witness: Captain Francis Martello, 20 year veteran of the New Orleans 

police Dept., who said that following sve ad's arrest on Ausust 10, 1963, he inter- 

viewed Oswald in his cell for some 1 id he questioned Oswald main- 

ly about the Scere) he was dis turned it over to the Secret 

service. Again, all Cap Mensheaat leaflet that Alcock had in 

hand looked similar to “ one he swald. 

Before the State's next witness c torney Dymond asked 

that some of Capt. Martelio's testimony be ically called attention 

Oa portion in which Judge Haggervy tricd t: nis questions to the 

witness. Dymond said the statements :< oils —— were eereciemsl and improper, and 

therefor asked that a mis-trial be declared. The judge ee led that he. was merely 

using his judicial discretion to help the witness, and the defense request for a mis- 

trial was turned down. 

Twelth Witness: Girard Ray of New eka wee said he was employed as a wharf 

patrol officer in August of 1963. He was then told by his superiors to warn away Lee 

Harvey Oswald from the waterfront while Oswald was distributing Fair Play For Cuba 
leaflets.Ray brought with him a copy and the original leaflet he said he took from 
Oswald. 

Thirteenth Witness: Charles P. Steele, Jr., of New Orleans, who said that in 
August of 1963 he was employed at a service station and knew Lee Harvey Oswald. He 
said he handed out Fair Play For Cuba leaflets with Oswald on the Louisiana waterfront. 

Then a recess for lunch. Trial re ed at 1:05 FM. 

Fourteenth Witness: The Controversial Vernon Bundy, who had testified at Shaw's 
preliminary hearing almost two ago.At that time he said nee he was in a section 
of the Louisiane lakefront when lay Shaw drive up in a big black car and meet 
Lee Harvey Oswald, and give Oswa Q to be money. aes at that time was 
about to load himself abd two eps of heroin. He retold the same tale, but this time 

i luding Shew) smiling and scratching 
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Tg et 
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added a courtroom demonstration that icft many (inc i 
their heads. Bundy naked that Shaw get up and walk some #0 feet away, then walk back 
towards him, while he sat angled to the defendant. Bundy said this would prove “that he 
was straight.” Bundy had Shaw perform his str uwi then toid the court that it was 
Shaw's somevhat pidgeon-toed thrust ii that made Bundy completely certain that 
Shaw was the man he saw that day with Oswald on the waterfront. When defense took over, 
there immediately followed a 15 minute recess for the argument ‘of legal points. Testi- 
mony resumed at 2 PM, and as anticipated, the defense tore into Bundy. Dymond attempted 
to show Bundy as a burglar as well as a narcotics addict, @ man who, because of his 
habit, had bad visuel and mental perception. But Bundy remained firm about what he had 
scen that day on the lakefront. He was finally dis after 1 hour and 45 minutes on 
the stand. A recess was called. The trial resumed at 3:10 FM with a witness who was to 
co nf’: und vhe court, and once again cast major doubt as to the credibility of Garrison! 
case against Shaw. 

Fifteenth Witness: Charles Spiese 

an accountant and tax consultant. In a 

the hushed courtroom that in June of mee 

Ferrie (who was with another man and two 

Once “there, Ss Spiesel, Ferrie introduc 

that on the to the parby he was 

who identified himself as 

ate dialogue, Spiesel epi 

in New Orleans where David 

to a French Quarter party. 

HOST > Clay Shaw. Spiesel said 

that this was not the host's 
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